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3. táblázat 

L e h e t s é g e s 3-fa 
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hatja az Y admittanciának megfelelő élet, sem az 
azzal párhuzamos, s4 admittanciájú élet). A körmen
tesség eldöntése után az éladmittancia helyettesítés 
ismét az 1. táblázat segítségével történhetik. Meg
jegyezzük, hogy ̂ -F^o képzéséhez az ^ „lehetséges 
reprezentációk közül csak az jöhet számításba, ame
lyiken a 2. pontból indított ciklusvizsgálat az 1. pont
ba vezet, ez pedig egyetlen esetben fordul elő csupán. 

Figyelembe véve a 3. táblázat utolsó oszlopát, 
némi átrendezés után a kapcsolás bemeneti impedan
ciamátrixa : 
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EGYESÜLETI HÍREK 

A Híradástechnikai Todományos Egyesület 
elnökségi ülése 

E g y e s ü l e t ü n k (január 18-án tartotta az idei e l s ő e lnökségi 
ülését . A z ülésen Komporday Aurél, e g y e s ü l e t ü n k e lnöke el
nököl t . Megemlékeze t t Dr. Barta I s t v á n a k a d é m i k u s , egyesü
l e tünk díszelnöke, Dr . Szigeti G y ö r g y a k a d é m i k u s , egyesüle
t ü n k tiszteletbeli e lnökségi tagja és Gzeglédi G y ö r g y , e g y e s ü 
l e tünk tiszteletbeli elnökségi tagja, a K ü l k e r e s k e d e l m i B i 
zot t ság e lnöke e lhunytáról . Az ülés rész tvevő i n é m a felállás
sal tisztelegtek az elhunytak emléke e lőt t , m e g e m l é k e z v e az 
e g y e s ü l e t a lapí tásában és munkájában v é g z e t t meghatározó 
jel legű, közel három évt i zedes nagy ér tékű t á r s a d a l m i m ű 
s z a k i - t u d o m á n y o s t evékenységükrő l . 

A z e lnök bejelentette, hogy az e g y e s ü l e t a l a p í t á s á n a k 30. 
évfordulója a lkalmából az e lnökség f. é v i márc ius hó 15-én 
diszünnepi ü lés t tart, amelyen egyesület i , vá l la la t i , miniszteri 
díjak és k i tünte té sek kerülnek átadásra. A z e l n ö k kérésére 
az e lnökség felhatalmazta a Végrehajtó B i z o t t s á g o t , hogy a 
Díjb izot t ság javaslatai alapján döntsön a k i t ü n t e t é s e k és 
díjak odaítéléséről . Bejelentette t o v á b b á , hogy dr. Váradi 
Imre a le lnök más i rányú súlyos feladataira és egészség i ál la
potára h ivatkozássa l m i n d e n n e m ű egyesü le t i t i s z t s é g e alól va
ló f e lmentésé t kérte . A z e lnökség a V B javaslata a lapján a 
fe lmentés t megadta, és köszöneté t n y i l v á n í t o t t a dr. Váradi 
Imrének é v t i z e d e k e n á t v é g z e t t rendkívül é r t é k e s egyesüle t i 
munkásságáért . 

E g y e s ü l e t ü n k a múl tban 4 é v e n k é n t h í v t a ö s s z e t i sz túj í tó 
K ö z g y ű l é s é t . Az M T E S Z kívánságára a t a g e g y e s ü l e t e k is á t 
térnek az 5 é v e n k é n t i t i sztúj í tásra, hogy ez a M T E S Z tiszt
új í tásáva l szinkronban legyen. Ezér t a f. é v b e n a szakosz
t á l y o k n a k és csoportoknak meg kell ^ á l a s z t a n i o k új v e z e t ő 
sége ike t és küldöt te iket , hogy az e g y e s ü l e t 1980 elején meg
tarthassa veze tőség - és küldö.ttválasztó k ö z g y ű l é s é t . Az elnök
ség a beje lentést t u d o m á s u l vette. 

A z elnök e z u t á n felkérte dr. Almássy György f ő t i tkár t , hogy 
számoljon be a legutóbbi e lnökségi ülés ó ta folytatott egye
sületi munkáról . 

F ő t i t k á r u n k elmondta, hogy 1978 mozgalmas é v volt egye
sü le tünk é le tében . Elektronikai iparunkban, amelynek a prob
lémái mego ldásá t szeretné egyesü le tünk t á r s a d a l m i m u n k á v a l 
e lősegíteni , fokozott mértékben jelentkeznek a népgazdasá
gunk egészé t is ér intő kérdések, mint a t e r m e l é k e n y s é g jelen
t ő s e lmaradása a fejlett országokhoz képes t , a külkereskede l 
mi mérleg e g y e n s ú l y i zavarai, a konvertibilis v a l u t a ö v e z e t e k 
ből származó import arányta lan növekedése , m u n k a e r ő h i á n y 
stb. A z elektronikai ipar rekonstrukciójával fog la lkozó és az 
Ál lami Tervbizot t ság elé terjesztendő javaslatot kidolgozó bi
zot t ságokban egyesü le tünk akt ívá i közül t ö b b e n hivatalosan 
— egyesü l e tünk képvise lőjeként — vettek részt . 

A döntés megszületése után az e g y e s ü l e t ü n k b e n t ö m ö r ü l t 
szakembereknek fokozottabb mértékben lesz l ehe tősége , hogy 
társadalmi m u n k á v a l bekapcso lódjanak a V I . ö t é v e s terv e lő
kész í tésébe . E g y e s ü l e t ü n k a legkorszerűbb ismeretek ter jesz té 
sével , e lőadásokon, klubnapokon, konferenc iákon, az egyesü le t 
lapjaiban, a v á n d o r o k t a t á s keretében, iparpolitikai problémák 
megv i ta tásáva l , i rányí tó szervek részére javaslatok kidolgozá
sával , a helyi és üzemi csoportokban j e l e n t k e z ő társadalmi 
m u n k á v a l tudja elsősorban mozgós í tani a t a g s á g á t az e lő t 
t ü n k álló feladatok megoldására. 

E g y e s ü l e t ü n k legfontosabb t e v é k e n y s é g e a s z a k o s z t á l y o k 
ban és b i zo t t ságokban folyik, és egyre jobban fokozódik a 
je lentősége az üzemi é s helyi csoportjaink m u n k á j á n a k . 

E z u t á n egyesü le tünk egészé t érintő e r e d m é n y e i n k r ő l szólt . 
E g y e s ü l e t ü n k legreprezentat ívabb t e v é k e n y s é g e a nagy ren
d e z v é n y e k megszervezése . Külföldi részvéte lű nagy konferen
c iánk 4 éves periodicitással i smét lődnek. 1978-ban egyesü le 
t ü n k a Távköz lés i K u t a t ó Intézet te l e g y ü t t 6. alkalommal 
rendezte meg 1978. augusztus 28— szeptember 1. k ö z ö t t a 
Mikrohul lámú összeköt te tések Kollokviumot, a Magyar Tudo
m á n y o s A k a d é m i a védnöksége alatt, amelyre köze l 300 e lő
adó jelentkezett, k ö z ö t t ü k n a g y s z á m ú elismert ipari szak
ember, egyetemi tanár. A kollokviumon t ö b b mint 520-an 
vettek részt . Az e lőadások 6 párhuzamos szekc ióban foly-

76 
1 



E G Y E S Ü L E T I H Í R E K 

tak, és a mikrohul lámú technika legfontosabb problémáival 
foglalkoztak. 

A z International Teletraffic Gongress N e m z e t k ö z i Tanács 
adó Testü le te a H T E - v e l e g y ü t t m ű k ö d v e első ízben rende
zett nemze tköz i s zeminár iumot szocialista országban, Buda
pesten, 1978. október 26—28. közöt t . A szeminárium témája 
a forgalommérés és forgalom-szimuláció és ezek szerepe a 
távköz lés i rendszerek tervezésében. A szeminár ium szervezésé
ben a Magyar Posta, B H G , M H E és B U D A V O X m ű k ö d ö t t 
közre. A szeminár iumon 10 előadás hangzott el, és 3 szak
mai v i tára került sor. A szeminárium a hazai telefonszol
gá l ta tás fej lesztéséhez n y ú j t o t t értékes információkat . 

A szocialista országok elektrotechnikai-elektronikai t u d o m á 
nyos egyesü le tek közös szervezésében Drezdában (1978. ok
tóber 4—7.) került megrendezésre a „Mikroelektronikai A l 
katrész Konferencia", amelyre 42 magyar szakember uta
zott ki . A konferencián 9 magyar e lőadás hangzott el a 
H I K I , B M E , E I V R T , R E M I X , V T , T K I munkatársai részé
ről. A konferencia célja a szocialista országok integrációjá
nak és kooperációjának elősegítése a fé lvezető technológ ia 
terüle tén . 

A t i s z tán magyar nagy r e n d e z v é n y e k közül ki kell emelni 
a h a g y o m á n y o s , 25 é v e rendszeresen szervezett Alkatrész 
Konferenciát , amelyet 1978. október 10—12. k ö z ö t t Kecske
m é t e n rendeztünk, ke t tő s cé lki tűzésse l : 

— a V I . ö téves terv e lőkész í téséhez és szükséges iparpoli
tikai döntésekhez állásfoglalás és társadalmi segítség
n y ú j t á s ; 

— az a k t í v és passz ív a lkatrészek, valamint szerkezeti 
elemek területén elért műszaki szint szakmai á t t ek in 
tése . 

A beveze tő e lőadások á t t e k i n t é s t n y ú j t o t t a k a t é m a t e r ü l e t 
he lyzetérő l és jövőjéről . 
Elektronikai alkatrész-fej lesztés terén elért eredményekről 40 
ér tékes e lőadás hangzott el, és n a g y s z á m ú (234) hal lgató vett 
részt . 

A z Energiaipari Távközlés i Szeminár ium Bala tonkenesén 
e g y e s ü l e t ü n k út törő vál la lkozása volt annak a cé lk i tűzésnek 
a sze l lemében, hogy egyesü le tünk a híradástechnikai iparral 
szemben t á m a s z t o t t i g é n y e k e t is segítsen feltárni, kapcsolatot 
teremtve a gyár tók é> fe lhasználók k ö z ö t t . 

A szeminár iumon 15 hazai és 2 külföldi (szovjet) e lőadás 
hangzott el, és mintegy 140 fő vett részt. K ü l ö n kiemelke
dett a programból a kőolaj és gázipari rendszerekhez alkalma
zott kábe lek építéséről , szereléséről és kiegyenl í téséről készí
tett színes film. 

1978. november 20—21. k ö z ö t t került megrendezésre G y ö n 
g y ö s ö n a Termelékenységnöve lé s ! módszerek az elektronikai 
a lkatrészgyártásban c ímű szeminár ium, amely az MSZMP 
X I . Kongresszusának határozata inak megfele lően elektronikai 
iparunk legfontosabb problémájával , a t erme lékenység foko
zásával foglalkozott. 
A szeminár iumon 23 előadás hangzott el, a ré sz tvevők száma 
146 volt. 

E g y e s ü l e t ü n k 1978. évi t e v é k e n y s é g e i közül ki kell még 
emelni a v á n d o r o k t a t á s terén elért sikereket. 

1978-ban t o v á b b b ő v í t e t t ü k a társegyesüleLekkel kapcsola
tainkat. 

Szorosan e g y ü t t m ű k ö d ü n k a K ö z l e k e d é s t u d o m á n y i Egye 
sület Postai és Távköz lés i Tagozatáva l , az E ö t v ö s Lóránd 
F iz ika i Társulattal és a Magyar Elektrotechnikai Egyesü le t t e l . 
E z u tóbb i egyesü le t te l ez é v b e n közösen fogjuk a V D E 
(Vérein Deutscher Elektrotechniker) napokat megrendezni, 
és jövőre pedig villamos ér intkezőkkel foglalkozó nemze tköz i 
konferencia szervezésében m ű k ö d ü n k e g y ü t t . 

E g y e s ü l e t ü n k é le tében új sz ínt je lentő Távközlés i K l u b 
1978-ban is folytatta sikeres m ű k ö d é s é t , és ipari, postai, mi
nisztér iumi i rány í tó szervekhez tartozó szakemberek részvéte
léve l megvi ta tásra kerültek a magyar t á v k ö z l é s legfontosabb 
problémái . 

1978. július 10—14. Blagoewgradban, Bulgár iában volt a 
szocialista elektrotechnikai elektronikai egyesü le tek főt i tkári 
ta lá lkozója , melyet minden k é t é v b e n szerveznek a t e s t v é r 
egyesü le tek . A szervezési és konferencia egyez te t é s i programon 
k í v ü l tárgyalásra kerül t minden e g y e s ü l e t által e lőzetesen 
m e g k ü l d ö t t t é m a , melynek c í m e : 

„ A t u d o m á n y o s egyesü le tek t e v é k e n y s é g e a szakember
t o v á b b k é p z é s b e n " volt. 

E g y e s ü l e t ü n k részéről a V á n d o r o k t a t á s t i smerte t tük a test
véregyesüle tekkel . 

1980. júniusában Budapest lesz a ta lá lkozó sz ínhe lye . 
A vendég lá tó 4 egyesü le t ( H T E , M E E , E T E , M A T E ) közösen 
szervezi meg a ta lá lkozót . 
A közösen k ido lgozandó t é m á k egyike: A t u d o m á n y o s egye
sületek szerepe a népgazdaság elektronikai alkatrésszel v a l ó 
e l lá tásában és a K G S T alkatrészprogram m e g v a l ó s í t á s á b a n . 

A t o v á b b i a k b a n a főt i tkár ismertette a M T E S Z országos el
nöksége mellett m ű k ö d ő b izot t ságokat , melyekben E g y e s ü l e 
t ü n k is részt vesz. E g y i k i íyen a dr. Ajtay e lv társ á l ta l 
vezetett Műszaki- Gazdasági Fejlesztési B izot t ság , melynek 
m u n k á j á b a a „ N é p g a z d a s á g e lektronizálása" c ímű t a n u l m á n y -
nyal kapcsolódik be Egyesü le tünk . A t a n u l m á n y t e m a t i k á 
já t dr. T ó t f a l v y Gyula , a javaslat fe lvetője kész í t e t t e el, s zé 
les körű M T E S Z egyesület i e g y ü t t m ű k ö d é s r e fe lépí tve . 

N é h á n y szóval ki tért a főt i tkár a M T E S Z új kö l t ségve té s i 
irányelveire . A z új gazdálkodási rend, mely szerkezeti v á l t o 
zás révén j ö t t létre, nagy gondot jelent a t i t k á r s á g n a k . 

1979. év i nagy rendezvénye ink a k ö v e t k e z ő k : 
Mikroprocesszorok, mikroszámítógépek és a lka lmazása ik . 
A konferencia szervezésében közreműködik a M A T E , N J S Z T , 
MTA, O M F B . 
Időpont ja : 1979. október 17—19. 
A h a g y o m á n y o s , é v e n t e i smét lődő Alkatrész Konferencia 
Szombathelyen, 1979. szeptemberében kerül megrendezésre . 
1980 ápri l isában az elektronikus készülékek szerkezeti konst
rukciójával foglalkozó harmadik nemzetköz i konferenciára, a 

„ G O N S T R O N I G '80"-ra 

kerül sor. 

A Magyar Elektrotechnikai Egyesü l e t t e l közösen kerül 1980 
őszén megszervezésre , első ízben szocialista országban, a t i 
zedik Villamos Ér intkező Je lenségekkel ( I G E G P '80) foglalko
zó konferencia. 

A beszámoló e lhangzása u tán az E lnökség megvitatta a 
n y o m t a t á s b a n is megjelent ú j , 1979. évre szóló munkatervet. 
Susánszky László alelnök bejelentette, hogy e lkészü l t az egye
sület á tdo lgozo t t a lapszabálya , melyet a K ö z g y ű l é s fog elfo
gadni. A munkaterveket ér téke lve megá l lap í to t ta , hogy a 
Konstrukc iós és Gyártástechnológia i szakosztá ly m u n k á j a az 
utóbbi é v e k b e n visszaesett, és sürgette a helyzet m e g v á l t o z 
ta tását . Déri Sándor ( T K I ) bejelentette, hogy a k ö z e l m ú l t 
ban megalakult az „Opt ika i hírközlés" m u n k a b i z o t t s á g , és is
mertette ennek munkatervé t . Javasolta, hogy a T á v k ö z l é s i 
K l u b is vegye programjába ezt a fontos új t é m á t . 
E z u t á n Kiss Károly ( M H E ) a Vasas Szakszervezet Műszaki 
és Gazdasági B izot t sága nevében üdvözö l t e az E l n ö k s é g i 
Ülést . Elmondta, hogy a Vasas Szakszervezet 1978. márc ius 
9-én e g y ü t t m ű k ö d é s i megál lapodást k ö t ö t t az M T E S Z tag
egyesülete ive l , ezen belül e lsők k ö z ö t t a H T E - v e l . 

Az e g y ü t t m ű k ö d é s alapelve: a társadalmi és gazdaságpo l i 
tikai feladatok végrehaj tásában, a t u d o m á n y p o l i t i k a i i r á n y 
elvek megva lós í tásában a szakszervezet rendszeresebben és 
konkrétabban k íván e g y ü t t m ű k ö d n i a t u d o m á n y o s egyesü le 
tekkel. 
A z e g y ü t t m ű k ö d é s k ö v e t e l m é n y e , hogy a vá l la la tná l , in téze 
t ekné l t e v é k e n y k e d ő egyesüle t i — helyi-, üzemi csoportok — 
és a szakszervezeti t e s tü l e t ek munkabizot t sága i , f ő k é p p a 
Műszaki Gazdasági B izo t t ságok k ö z ö t t eredményes munkakap
csolat alakuljon ki . 

A H T E ál ta l most tárgya l t 1979. év i munkaterv v é g r e h a j 
tása rendkívü l komoly mozgós í tás t köve te l meg. A híradás
technikai vá l la latok és i n t é z m é n y e k minden m ű s z a k i és gaz
dasági dolgozójának közreműködése , összefogása szükséges 
a népgazdasági — és az ezt megalapozó vál la lat i — intéze t i 
feladatok, cé lki tűzések megvalós í tásához . 

A Vasas Szakszervezet ehhez minden társadalmi t á m o g a t á s t 
b iztos í t . 
Végül a H T E 1979. év i m u n k a t e r v é n e k v é g r e h a j t á s á h o z ered
m é n y e s m u n k á t , sok sikert k ívánt . 

Dr Géher Károly, a N e m z e t k ö z i Kapcsolatok B i z o t t s á g a 
veze tő je , beszámol t a H T E devizahelyzetéről . Javaslatokat tett 
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a devizabevétel növelési módjaira. Többek között javasolta 
a Külkereskedelmi Bizottság újjászervezését, felhívta a szak
osztályok figyelmét arra, hogy építsék be jövő évi munka
tervükbe az egyesület devizaszerzésének lehetőségeit. 

Frischmann Gábor (PVIG) az OMFB és a H T E közötti 
kapcsolatot értékelte. Felhívta a figyelmet arra, hogy az 
egyesület gondozásában készülő OMFB-tanulmányok határ
idejét komolyan kell venni, miután ez egyik fontos alapja 
a H T E — O M F B között megindult jó együttműködésnek. 

Mészáros Sándor (EIVRT) , a Vákuumtechnikai Szakosztály 
vezetője ismertette a Fizikus Társulattal való jó együttmű
ködést, valamint az adócsőtechnika területén végzett munkát. 
Felhívta az Átviteltechnikai Szakosztály és a Posta szakem
bereit ezen a téren való szorosabb együttműködésre. 

Dr. Gosztony Géza (BHG) mérnök etikai kérdések mellett 
szólt arról, hogy az Egyesületi tevékenység kiszélesedése bi
zottságok felé kezd a hagyományos szakmai tevékenység ro
vására menni. A szakosztályok feladata, hogy növeljék a 
klubdélutánok számát. 

Komporday Aurél, egyesületünk elnöke felszólalásában kér
te a H T E aktíváit, hogy nagyobb propagandát fejtsenek ki 
a hazai' híradástechnikai ipar és elsősorban az alkatrész
gyártás eredményei és problémái ismertetése és megoldása ér
dekében. Az Ipargazdasági Szakosztály kísérje figyelemmel, 
és tűzze napirendre a Távközlési Klubban felvetett gazdasági 
problémákat, és szakértők bevonásával tegyen javaslatokat 
azok megoldására. 
A javaslatokat azután a H T E vezetősége eljuttatja a megfe
lelő fórumokhoz. 

V 
Dr. Horváth Lajos a K T E elnöksége részéről nagyra érté

kelte az eddigi jó együttműködést, és javaslatot tett az Át
viteltechnikai Szakosztálynak a kábeles mikrohullámú rend
szerek tématerületén végzendő további közös munkára. Kö
zölte, hogy a K T E az Országos Postás Műszaki Napokat 
Szegeden rendezi 1979. augusztus 17—18-án. 

S. Tóth Ferenc, a H T E titkára beszámolt további vidéki 
csoportok megalakulásának lehetőségeiről. 
Ilyen lehetőség van Szegeden a M E E Híradástechnikai Szak
osztálya részéről, valamint Debrecenben a B H G gyáregy
ségében. 
A H T E vezetősége továbbra is fontos feladatának tartja, a 
vidék ipari fejlődésével párhuzamosan, az ott dolgozó szak
emberek társadalmi munkájának segítését, irányítását. 

Dr. Csibi Sándor, a Számítástechnikai Szakosztály veze
tője beszámolt a Bartha István emlékének adózó tudományos 
ülés előkészítéséről. 

Dr. Almássy György zárszavában válaszolt a felmerült kér
désekre. Bejelentette, hogy a Végrehajtó Bizottság a Műsza
ki Tudományos Bizottság vezetésére (dr. Villányi Ottó hosz-
szabb ideje tartó külföldi tartózkodása miatt) dr. Kormány 
Terézt ( T K I ) kérte fel. 
Végül felhívta a jelenlevők figyelmét arra, hogy támogassák 
a H T E megalakulásának 30. évfordulója megünneplését elő
készítő munkát. 
Az elnökségi ülés Komporday Aurél elnök zárszavával ért 
véget. 

Optikai Híradástechnika Bizottság 

N A Híradástechnikai Tudományos Egyesület elnöksége, látva 
az optikai hírközlésben folyó egyre intenzívebb munkát, felis
merte, hogy az e területen folyó tudományos és műszaki 
munkák hatékonyságának a növelését a párt- és kormányha
tározatok szellemében a munkák összefogásával lehet elérni, 
ezért elhatározta az optikai híradástechnika bizottság meg
alapítását. 

Az optikai hírközlés rendkívül gyorsan fejlődik, szinte he
tente új kísérleti, vagy a rendes postai forgalmat vivő 
rendszerekről ad hírt a szaksajtó. Hazánkban is a szakembe
rek egyre nagyobb számban művelik ezt az új technológiát. 
Az egyesület keretén belül a konstrukciós, a mikrohullámú 
és az átviteltechnikai szakosztályok összejövetelein előadások, 
viták foglalkoztak e témával. 

A HTE-elnöksége úgy látja, hogy az egyesületen belüli, a 
társ-egyesületekhez tartozó és a METESZ-en kívüli műszaki
ak mind lehetőséget találnak majd az optikai hírközléssel 
kapcsolatos eredményeik, problémáik ismertetésére, elképze
léseik, terveik egyeztetésére az iparpolitikai szempontoknak 
megfelelően, információ-beszerzésre és a klubéletre. A bi
zottság vezetőségének szakmai kapcsolatait felhasználva ki
szélesíti "az egyesület eddigi kapcsolatait nemzetközi vona
lon, elsősorban a szocialista tábor országaival, azok optikai 
hírközléssel foglalkozó intézményeivel, tudományos egyesüle
teivel. 

A bizottság .tevékenysége iránt érdeklődők jelentkezzenek a 
H T E titkárságán. 

Lapunk példányonként megvásárolható: 

az V., Váci utca 10. 

az V., Bajcsy-Zsilinszky út 76. szám alatti 

hírlapboltokban 
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